



**Embassy of India
Abu Dhabi**

Prime Minister's Office

PM to release commemorative coin of Rs 75 denomination to mark the 75th Anniversary of FAO

PM to also dedicate to the Nation 17 recently developed biofortified varieties of 8 crops

Posted On: 14 OCT 2020 11:13AM by PIB Delhi

On the occasion of 75th Anniversary of Food and Agriculture Organization (FAO) on 16th October 2020, Prime Minister Shri Narendra Modi will release a commemorative coin of Rs 75 denomination to mark the long-standing relation of India with FAO. Prime Minister will also dedicate to the Nation 17 recently developed biofortified varieties of 8 crops.

The event marks the highest priority accorded by the government to agriculture and nutrition, and is a testament of the resolve to completely eliminate hunger, undernourishment and malnutrition. It will be witnessed by Anganwadis, Krishi Vigyan Kendras, Organic and Horticulture Missions across the country. Union Agriculture Minister, Finance Minister and WCD Minister will also be present on the occasion.

India and FAO

The journey of FAO in making the vulnerable classes and masses stronger, economically and nutritionally, has been unparalleled. India has had a historic association with FAO. Indian Civil Service Officer Dr. Binay Ranjan Sen was the Director General of FAO during 1956-1967. The World Food Programme, which has won the Nobel Peace Prize 2020, was established during his time. India's proposals for the International Year of Pulses in 2016 and the International Year of Millets 2023 have also been endorsed by FAO.

Combating malnutrition

India has rolled out an ambitious POSHAN Abhiyaan targeting over 100 million people with the aim to reduce stunting, undernutrition, anaemia, and low birth weight. Malnutrition is a global problem with two billion people suffering from micronutrient deficiency. Nearly 45% of deaths among children are linked to malnutrition. Appropriately, it is one of the 17 Sustainable Development Goals of the UN.

Aligning with the international priority, the development of nutritionally rich varieties of crops with elevated levels of micronutrients iron, zinc, calcium, total protein, quality of protein with high lysine and tryptophan, anthocyanin, provitamin A, and oleic acid, and reduced level of anti-nutritional factors etc. has been accorded top priority by the government. The National Agricultural Research System under the leadership of Indian Council of Agricultural Research (ICAR) developed 53 such varieties during the last five years. There was only one biofortified variety developed prior to 2014.

Transforming Indian thali into nutri-thali

The 17 recently developed biofortified varieties of 8 crops to be dedicated to the nation by the Prime Minister will have up to 3.0-fold increase in nutritional value. The rice variety CR Dhan 315 has high zinc; wheat variety HI 1633 rich in protein, iron and zinc, HD 3298 rich in protein and iron and DBW 303 and DDW 48 rich in protein in wheat; Ladhawal Quality Protein Maize Hybrid 1, 2 and 3 rich in lysine and tryptophan; CFMV1 and 2 of finger millet rich in calcium, iron and zinc; CLMV1 of little Millet rich in iron and zinc; Pusa Mustard 32 with low erucic acid; Girnar 4 and 5 of groundnut with enhanced oleic acid and yam variety Sri Neelima and DA 340 with enhanced zinc, iron and anthocyanin content.

These varieties, along with other food ingredients, will transform the normal Indian thali into nutri-thali. These varieties have been developed by utilizing the local landraces and farmer's varieties. The high zinc rice has been developed from landraces of Assam rice collected from Garo hills and those of finger millets from Gujarat collections of Dang district.

ICAR has started Nutri-Sensitive Agricultural Resources and Innovations (NARI) programme for promoting family farming linking agriculture to nutrition, nutri-smart villages for enhancing nutritional security and location specific nutrition garden models are being developed and promoted by KVKs to ensure access to locally available, healthy and diversified diet with adequate macro and micronutrients.

The production of bio-fortified crop varieties will be upscaled and linked with government programmes of mid-day meal, Anganwadi etc. to reduce malnutrition and make India Kuposhan Mukta through naturally enriched food ingredients. This will also usher in higher income of farmers and will open new avenues of entrepreneurship development.

رئيس الوزراء يصدر عملة تذكارية من فئة 75 روبية للاحتفال بالذكرى 75 لتأسيس منظمة
الأغذية والزراعة

وكما يقوم بتكريم 17 أنواعاً مدعمة بيولوجياً تم تطويرها مؤخراً من 8 محاصيل للأمة

تاريخ النشر: 14 أكتوبر 2020م

بمناسبة الذكرى 75 لتأسيس منظمة الأغذية والزراعة (الفاو) في 16 أكتوبر 2020، سيصدر رئيس الوزراء السيد/ ناريندرا مودي عملة تذكارية من فئة 75 روبية للاحتفال بعلاقة الهند الطويلة الأمد مع منظمة الأغذية والزراعة. سيكرس رئيس الوزراء أيضًا للأمة 17 نوعًا تم تطويره مؤخرًا من 8 محاصيل.

يمثل هذا الحدث الأولوية القصوى التي توليها الحكومة للزراعة والتغذية، وهو دليل على العزم على القضاء التام على الجوع ونقص التغذية وسوء التغذية. سيشهده Anganwadis و Krishi Vigyan Kendras وبعثات العضوية والبستنة في جميع أنحاء البلاد. ومن المقرر أن يحضر هذه المناسبة وزير الزراعة الاتحادي ووزير المالية ووزير مجلس تنمية المجتمع.

الهند والفاو

كانت رحلة منظمة الأغذية والزراعة في جعل الطبقات والجمهير الضعيفة أقوى اقتصاديًا وغذائيًا، رحلة لا مثيل لها. للهند ارتباط تاريخي بمنظمة الأغذية والزراعة. كان موظف الخدمة المدنية الهندي، الدكتور بيناي رانجان، المدير العام لمنظمة الأغذية والزراعة خلال الفترة 1956-1967. تأسس برنامج الغذاء العالمي، الحائز على جائزة نوبل للسلام 2020، خلال فترة وجوده. كما أيدت منظمة الأغذية والزراعة مقترحات الهند بشأن السنة الدولية للبقول في عام 2016 والسنة الدولية للدخن 2023.

مكافحة سوء التغذية

أطلقت الهند برنامج POSHAN Abhiyaan الطموح الذي يستهدف أكثر من 100 مليون شخص بهدف الحد من التقزم ونقص التغذية وفقر الدم وانخفاض الوزن عند الولادة. سوء التغذية مشكلة عالمية حيث يعاني ملياري شخص من نقص المغذيات الدقيقة. ترتبط حوالي 45٪ من وفيات الأطفال بسوء التغذية. بشكل مناسب، إنه أحد أهداف التنمية المستدامة السبعة عشر للأمم المتحدة.

تمشيا مع الأولوية الدولية، تطوير أصناف من المحاصيل الغنية بالتغذية مع مستويات مرتفعة من المغذيات الدقيقة الحديد والزنك والكالسيوم والبروتين الكلي ونوعية البروتين مع ارتفاع ليسين وتريبتوفان والأنثوسيانين وبروفيتامين أ وحمض الأوليك، وانخفاض مستوى عوامل التغذية أعطت الحكومة العوامل المضادة للتغذية وما إلى ذلك أولوية قصوى. طور النظام الوطني للبحوث

الزراعية بقيادة المجلس الهندي للبحوث الزراعية (ICAR) نوعًا من هذا النوع خلال السنوات الخمس الماضية. لم يكن هناك سوى صنف واحد مدعم بيولوجيًا تم تطويره قبل عام 2014.

تحويل الثالي الهندي إلى ثالي المغذي

إن الأنواع السبعة عشر المدعمة بيولوجيًا التي تم تطويرها مؤخرًا من 8 محاصيل مخصصة للأمة من قبل رئيس الوزراء ستزيد قيمتها الغذائية بمقدار يصل إلى 3.0 أضعاف. صنف الأرز CR Dhan 315 يحتوي على نسبة عالية من الزنك؛ صنف القمح HI 1633 غني بالبروتين والحديد والزنك ، HD 3298 غني بالبروتين والحديد و DBW 303 و DDW 48 غني بالبروتين في القمح؛ Ladhawal Quality Protein الذرة الهجينة 1 و 2 و 3 غنية بالليسين والترتوفان ؛ CFMV1 و 2 من الدخن الإصبع غني بالكالسيوم والحديد والزنك ؛ CLMV1 من الدخن الصغير غني بالحديد والزنك؛ خردل بوسا 32 مع انخفاض حمض الأيروسيك ؛ Girnar 4 و 5 من الفول السوداني مع حمض الأوليك المعزز وصنف اليام Sri Neelima و DA 340 مع محتوى محسن من الزنك والحديد والأنثوسيانين. هذه الأصناف، إلى جانب المكونات الغذائية الأخرى، ستحول الثالي الهندي العادي إلى ثالي غذائي. تم تطوير هذه الأصناف من خلال الاستفادة من السلالات المحلية وأصناف المزارعين. تم تطوير أرز الزنك المرتفع من السلالات المحلية لأرز أسام التي تم جمعها من تلال جارو وتلك الخاصة بالدخن الإصبع من مجموعات غوجارات في منطقة دانغ.

بدأ ICAR برنامج الموارد والابتكارات الزراعية الحساسة للمغذيات (NARI) لتعزيز الزراعة الأسرية التي تربط الزراعة بالتغذية، ويتم تطوير القرى الذكية المغذية لتعزيز الأمن الغذائي ونماذج حدائق التغذية الخاصة بالمواقع والترويج لها من قبل KVK لضمان الوصول إلى المتاحة محليًا، نظام غذائي صحي ومتنوع يحتوي على ما يكفي من المغذيات الدقيقة والكبيرة.

سيتم رفع مستوى إنتاج أصناف المحاصيل المدعمة بيولوجيًا وربطها بالبرامج الحكومية لوجبة منتصف النهار، Anganwadi وما إلى ذلك للحد من سوء التغذية وجعل الهند كوبوشان موكتا من خلال المكونات الغذائية المخصصة بشكل طبيعي. سيؤدي ذلك أيضًا إلى زيادة دخل المزارعين وسيفتح طرقًا جديدة لتطوير ريادة الأعمال.